DATIV SINGULÁRU

Ženský rod – pro všechny skupiny jednotná koncovka –I/-Ї: шкóлі, я́блуні, олі́ї, кáші.

Г, К, Х → З, Ц, С: ногá – нозі́, рукá – руці́, мýха – мýсі.

Střední rod – koncovka -У/-Ю: мі́сту, полю́, знанню́, вóгнищу. U názvů mláďat – koncovka –I, stejně jako v češtině – kotěti – кошеня́ті.

Mužský rod – koncovka –У/-Ю nebo –ОВІ (tvrdá skupina): пáну/пáнові, столу́/столо́ві,-ЕВІ/-ЄВІ (měkká skupina):, учи́телю/учи́телеві, Андрі́ю /Андрі́єві, стільцю́/стільцéві, -ЕВІ (smíšená skupina) кущý/кущéві, ножý/ножéві.

DATIV PLURÁLU

Stejná koncovka jako v češtině platná pro všechny rody -АМ/-ЯМ: шкóлам, я́блуням, олі́ям, кáшам, ногáм, рукáм, мýхам, мі́стам, поля́м, знання́м, вóгнищам, панáм, учителя́м, Андрі́ям, кущáм.
